
Protokół nr IV/07 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 29 grudnia 2006 r. w sali narad Urzędu Gminy. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy p. Bogdan Nerko o godzinie 1300 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności na 
sesji obecnych jest 15 radnych, wobec czego stwierdził prawomocność obrad.    

 
Następnie Przewodniczący przedstawił wniosek Wójta Gminy o zmianę 
porządku obrad sesji poprzez wprowadzenie do porządku obrad sesji w pkt 16a. 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej z przeznaczeniem na budowę 
kanalizacji w Żabicach. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne radnych wniosek Wójta 
Gminy   o wprowadzenie do porządku obrad sesji ww. zmian.  
 
W wyniku głosowania jawnego radni jednogłośnie 15 głosami „za”  
zdecydowali o przyjęciu proponowanych zmian do porządku obrad sesji. 
 
Zapytał, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku obrad sesji.  
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji, który po 
wprowadzeniu ww. zmian przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie  porządku obrad. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia regulaminu przyznawania 

nauczycielom dodatków i innych elementów wynagrodzenia w 
placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Górzyca na rok 
2007. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia dyrektorom i wicedyrektorom 
szkół Gminy Górzyca tygodniowego i obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych prowadzonych 
bezpośrednio z uczniami albo na ich rzecz. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki     
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Górzyca. 

 



8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na rok 
2007. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Górzyca. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady 
Gminy Górzyca do dokonywania czynności w sprawach z zakresu prawa 
pracy wobec Wójta Gminy Górzyca i ustalenia ich zakresu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania diet oraz 
kosztów podróży przewodniczącym organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/190/2005 Rady 
Gminy Górzyca z dnia 30 września 2005 r. w sprawie ustalenia diet oraz 
zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Rady Gminy Górzyca. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Górzyca 
na rok 2007. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Górzyca na rok 2007.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej na rok 2007. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Sfery 
Socjalnej na rok 2007. 

16a.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego  
      Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej z przeznaczeniem   
      na budowę kanalizacji w Żabicach 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie i budżetu Gminy Górzyca 

na 2006 r. 
18. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
19. Interpelacje  radnych Rady Gminy. 
20. Wolne wnioski. 
21. Zakończenie obrad IV sesji Rady Gminy.  

 
Realizacja porządku obrad: 
 
Ad. 1 i 2 
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 3 
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
W zastępstwie Wójta Gminy Sekretarz Gminy Maria Palichleb stwierdziła, 
że nieobecność Wójta Gminy Tomasza Kowalczyka spowodowana jest jego 
urlopem wypoczynkowym. Ponadto poinformowała radnych, że zadania 

 



realizowane są na bieżąco, a termin kolejnej sesji Rady Gminy przewidziany jest 
na dzień 23 lutego 2007 r., na której Wójt omówi swoją działalność. 

 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia regulaminu przyznawania nauczycielom 
dodatków i innych elementów wynagrodzenia w placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Górzyca na rok 2007. 

 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła podinspektor ds. oświaty Joanna 
Maczulis. Poinformowała radnych, że organ prowadzący szkoły zgodnie z art. 
30 ust. 6 Karty Nauczyciela uwzględniając przewidywaną strukturę 
zatrudnienia, określa corocznie regulamin dla nauczycieli poszczególnych stopni 
awansu zawodowego obowiązujący od dnia 1 stycznia do 31 grudnia danego 
roku. Omawiany regulamin określa następujące składniki: 
- wysokość stawek za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za 
warunki pracy określone w Karcie Nauczyciela ponadto określa szczegółowe 
warunki przyznawania tych dodatków; 
- szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw; 
- wysokość i warunki wypłacania składników wynagradzania w taki sposób, aby 
średnie wynagrodzenie nauczycieli składające się ze składników  określony w 
Karcie Nauczyciela odpowiadały na obszarze działania danej jednostki 
samorządu terytorialnego co najmniej średnim wynagrodzeniom nauczycieli. 
Dodała, że ww. składniki proponowane w projekcie uchwały nie zmieniają się w 
stosunku do roku poprzedniego, jednak istnieje możliwość dokonania zmian w 
przypadku posiadania na ten cel odpowiednich środków finansowych.  

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 22 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  15 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr IV/16/06 w sprawie określenia regulaminu przyznawania nauczycielom 
dodatków i innych elementów wynagrodzenia w placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Górzyca na rok 2007. 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
 
 

 



Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia dyrektorom i wicedyrektorom szkół 
Gminy Górzyca tygodniowego i obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z 
uczniami albo na ich rzecz. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła podinspektor ds. oświaty Joanna 
Maczulis. Poinformowała radnych, że zgodnie z art. 42 ust. 6 Karty 
Nauczyciela dyrektorowi szkoły obniża się tygodniowy obowiązkowy wymiar 
godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych w zależności od 
wielkości i typu szkoły oraz warunków pracy lub zwalnia się ich od obowiązku 
realizacji tych zajęć. Na podstawie przedłożonych wniosków dyrektorów szkół 
podstawowych oraz przeprowadzonego postępowania administracyjnego 
ustalono, że zadania dyrektora wykonywane obecnie przy dziesięciogodzinnym 
pensum dyrektorskim, wykraczają poza możliwości fizyczne osoby zatrudnionej 
na tym stanowisku. Ponieważ dyrektorzy wykonują swoje zadania bez 
dodatkowej pomocy personalnej w projekcie uchwały proponuje osiem godzin 
tygodniowego wymiaru zajęć dyrektorów szkół podstawowych liczących            
7 oddziałów. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 22 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  15 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr IV/17/06 w sprawie obniżenia dyrektorom i wicedyrektorom szkół Gminy 
Górzyca tygodniowego i obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo 
na ich rzecz  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki             
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Przewodnicząca Komisji Maria 
Hołubowicz. Poinformowała radnych, że zgodnie z ustawą o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi prowadzenie działań związanych z 
profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracji 
społecznej osób uzależnionych od alkoholu należy do zadań własnych gminy. 

 



Realizacja tych zadań prowadzona jest na podstawie Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych uchwalanego 
corocznie przez Radę Gminy. Program realizowany jest przez Ośrodek Pomocy 
Społecznej i Gminna Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
powołana przez Wójta Gminy. Dodała, że członkowie komisji zgodnie z ustawą 
zostali przeszkoleni w tym przedmiocie, a zasady wynagradzania członków 
komisji określa Rada Gminy w Gminnym Programie Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. Dodała także, że program został rozszerzony                     
o przeciwdziałanie narkomanii zgodnie z wnioskiem zgłoszonym na posiedzeniu 
komisji stałych.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 22 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  15 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr IV/18/06 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                      
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Górzyca Maria 
Palichleb. Poinformowała radnych, że do właściwości Rady Gminy należy 
uchwalanie statutu gminy zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym.                
W związku  ze złożeniem wniosku przez radnego Ryszarda Dębińskiego na sesji 
w dniu 8 grudniu 2006 r. o wybranie drugiego wiceprzewodniczącego, 
przedłożony został projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy Górzyca.  
Art. 19 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym  stanowi, że Rada Gminy wybiera 
ze swego grona przewodniczącego i 1-3 wiceprzewodniczących, natomiast 
Statut Gminy Górzyca mówi, że do wewnętrznych organów rady należą  
Przewodniczący         i Wiceprzewodniczący . W związku z powyższym należy 
dostosować Statut Gminy do proponowanego wniosku i ustalić dwóch 
wiceprzewodniczących. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 22 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 



 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  15 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr IV/19/06 w sprawie zmiany Statutu Gminy Górzyca /uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu 

 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na rok 2007. 

 
1) Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Górzyca 

Beata Gołębiowska. 
 
2) Przewodniczący Rady Gminy Górzyca Bogdan Nerko odczytał treść 

uchwały Nr 611/06 składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej        
w Zielonej Górze z dnia 15 grudnia 2006 r. w sprawie wydania opinii                 
o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2007 rok wraz z informacją    
o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami o prognozie łącznej kwoty długu 
na koniec roku budżetowego na lata następne Gminy Górzyca. 
 

3) Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki  
Komunalnej Kazimierz Filipowicz przedstawił pozytywną opinię komisji        
o projekcie budżetu na 2007 rok. /opinia stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 

4) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Maria Syktus przedstawiła  
pozytywną opinię komisji o projekcie budżetu na 2007 rok. /opinia stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 

5) Z uwagi na nieobecność na sesji Przewodniczącego Komisji Sfery  
Socjalnej Zbigniewa Makara członek komisji Ryszard Dębiński przedstawił 
pozytywną opinię komisji o projekcie budżetu na 2007 rok. /opinia stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

 
6) Dyskusja na projektem budżetu Gminy na 2007 rok: 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że projekt budżetu bardzo wnikliwie 
został przeanalizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 
w dniu 21.12.br i zaopiniowany pozytywnie. Stwierdził, że przedłożony przez 
Wójta Gminy projekt w sposób optymalny godzi wszystkie interesy gminy, 
zapewnia środki na poszczególne zadania gminy i inwestycje. 

 



 
Radna Maria Syktus stwierdziła, że autorem budżetu jest Wójt Gminy              
i odnosi wrażenie, że Rada nie ma wpływu na zawarte w nim zadania                  
i hierarchię ich realizacji.  
Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska odpowiedziała, że na posiedzeniu 
Komisji Stałych Rady szczegółowo omówiła procedurę uchwalania budżetu. 
Zawarte w projekcie zadania są propozycjami składanymi m.in. przez radnych 
Rady Gminy. Dodała, że na jej wniosek o składanie propozycji do projektu 
budżetu tylko czterech radnych złożyło swoje wnioski, które znajdują się w 
projekcie budżetu. 
Radny Ryszard Dębiński stwierdził, że podobnie jak radna Syktus odnosi 
wrażenie, że wpływ Rady na zadania ujmowane w projekcie budżetu jest 
niewielki. Podejmując uchwały chcielibyśmy, aby były one realizowane zgodnie 
z ich treścią i przytoczył przykład ujętej w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym  
modernizacji ul. Robotniczej w Górzycy. Radny poinformował, że pomimo 
obietnic wykonania jej remontu, do dzisiaj nie został on wykonany. 
Realizowane są duże inwestycje i zapomina się o małych zadaniach, które są 
również ważne. 
Radna Maria Pakos przypomniała o  złożonym  wniosku na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Rady Gminy w dniu 21.12.br. o uszczegółowienie zadań 
zawartych w załączniku dot. ochrony środowiska. 
Skarbnik Gminy omówiła zawarte w projekcie uchwały budżetowej zadania 
dotyczące ochrony środowiska. 
Kierownik Zespołu ds. Funduszy EU, Gosp. Wodnej i Ochr. Środ. Robert 
Stolarski w uzupełnieniu wcześniejszych wypowiedzi stwierdził, że projekt 
budżetu jest opracowywany na podstawie opracowanej Strategii Rozwoju 
Gminy Górzyca oraz  propozycji i wniosków złożonych przez poszczególne 
jednostki organizacyjne gminy, pracowników Urzędu, sołtysów  oraz radnych. 
Wójt Gminy jest autorem budżetu, jednak opracowując go kieruje się nie 
kaprysem lecz ważnością poszczególnych zadań. W ciągu roku w miarę 
możliwości wprowadzone mogą zostać do budżetu gminy nowe zadania.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwalając budżet nie zamykamy 
możliwości wprowadzenia nowych zadań w ciągu roku. Radni podejmując 
uchwały bezpośrednio decydują o jego kształcie, a wspomniana przez radnego 
Dębińskiego modernizacja ul. Robotniczej nie jest zapomnianym tematem           
i będzie wykonana w roku 2007. 

 
Brak dalszych głosów w dyskusji. 

 
7) Głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały budżetowej: 
 

Radni nie wnieśli innych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały.  

 



 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych:  13 głosami „za” przy 2 głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr IV/20/06 w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Górzyca na rok 2007  /uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawiła  i omówiła  Sekretarz Gminy Górzyca Maria 
Palichleb.  Poinformowała radnych, że zgodnie z ustawą o pracownikach 
samorządowych oraz ustawą o samorządzie  gminnym do wyłącznej 
właściwości rady gminy należy ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy. Po 
każdym wygaśnięciu mandatu Wójta i rozpoczęciu nowej kadencji rada 
podejmuje nową uchwałę. Przepis § 3 ust.  2 rozporządzenia Rady Ministrów z 
dnia 2.08.2005 r. w sprawie zasad wynagradzania pracowników samorządowych 
zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach powiatowych i urzędach 
marszałkowskich (Dz.U. Nr 146 poz. 1223 ze zmianami) określa kwotę 
wysokości wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego Wójta oraz, że 
Wójtowi przysługuje dodatek specjalny w kwocie wynoszącej co najmniej 20% 
i nieprzekraczającej 40% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i funkcyjnego. 
Dodała, że wysoki stopień odpowiedzialności i złożoności zadań 
spoczywających na organie wykonawczym gminy, niepowoływanie zastępcy 
wójta na kadencję lat 2006-2010, oraz uzyskanie wysokiego poziomu rozwoju 
gminy, przy jednoczesnym braku możliwości  nagradzania tych efektów 
(przepisy wyłączają możliwość udzielania Wójtowi nagrody) uzasadniają 
przedłożenie radzie gminy wysokości kwot wynagradzania Wójta w projekcie 
uchwały. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 22 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  15 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr IV/21/06 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Górzyca 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
 
 
 

 



 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Gminy 
Górzyca do dokonywania czynności w sprawach z zakresu prawa pracy wobec 
Wójta Gminy Górzyca i ustalenia ich zakresu. 
 
Projekt uchwały przedstawiła  i omówiła  Sekretarz Gminy Górzyca Maria 
Palichleb. Poinformowała radnych, że Rada Gminy jest pracodawcą 
samorządowym wójta gminy, tzn. wykonuje wobec niego czynności w sprawach 
z zakresu prawa pracy, może jednak – zgodnie z art. 4 pkt. 1 ustawy z dnia       
22 marca 1990 r. o pracownikach samorządowych (Dz.U. z 2001 r. Nr 142 poz. 
1593 ze zmianami) w drodze uchwały scedować swoje uprawnienia na 
przewodniczącego rady. Cesja ta nie może obejmować prawa do ustalenia przez 
–przewodniczącego organu stanowiącego wynagrodzenia wójta. Oprócz 
upoważnienia Przewodniczącego art. 4 pkt 1 cytowanej ustawy określa, że 
ustalenie zakresu czynności wynikających z prawa pracy wykonywanych przez 
przewodniczącego rady wobec wójta ustala rada gminy w odrębnej uchwale. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 22 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  15 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr IV/22/06 w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca 
do dokonywania czynności w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Wójta 
Gminy Górzyca i ustalenia ich zakresu  /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu 
 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania diet oraz kosztów 
podróży przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 
 
Projekt uchwały przedstawiła  i omówiła  Sekretarz Gminy Górzyca Maria 
Palichleb. Poinformowała radnych, że zgodnie z art. 37 b ust. 1 ustawy z dnia 8 
marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591 z 
późniejszymi zmianami)  Rada Gminy może ustanowić zasady, na jakich 
przewodniczącemu organu jednostki pomocniczej  (sołtysowi) będzie 
przysługiwała dieta oraz zwrot kosztów podróży służbowej. Projekt uchwały 
określa wysokość miesięcznej diety sołtysa w kwocie 200 zł, która przysługuje 

 



sołtysowi za odział w sesjach Rady Gminy Górzyca oraz posiedzeniach Komisji 
Rady Gminy ponadto stanowi ekwiwalent za zużycie materialnych czynników 
niezbędnych do wykonywania pracy społecznej. Dotychczas wysokość diety 
uchwalona uchwałą Nr XXIV/284/2002 r. Rady Gminy Górzyca z dnia             
11 czerwca 2002 r.  wynosiła 100 zł. Dieta jest świadczeniem, od którego nie 
pobiera się podatku i wypłacana jest w kasie Urzędu Gminy w Górzycy 
ostatniego dnia danego miesiąca. 
 
Obrady sesji opuściła radna Maria Pakos – obecnych na sesji jest 14 radnych 
godz. 1405. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 22 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  14 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr IV/23/06 w sprawie określenia zasad przyznawania diet oraz kosztów 
podróży przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych  
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
 
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/190/2005 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 30 września 2005 r. w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu 
kosztów podróży służbowych radnych Rady Gminy Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawiła  i omówiła  Sekretarz Gminy Górzyca Maria 
Palichleb. Poinformowała radnych, że zgodnie z art. 25 ust. 4 ustawy z dnia       
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591       
z późniejszymi zmianami) radnemu przysługują diety i zwrot kosztów podróży 
służbowych na zasadach ustalonych przez Radę Gminy. Przy ustalaniu diet 
radnych bierze się pod uwagę funkcje pełnione przez radnego – wysokość diety 
jest zróżnicowana. Na podstawie art. 25 ust. 6 cytowanej wyżej ustawy 
wysokość diet przysługujących radnemu nie może przekroczyć w ciągu 
miesiąca łącznie półtorakrotności kwoty bazowej określonej w ustawie 
budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe na 
podstawi przepisów ustawy z dnia 23 grudnia 1990 r. o kształtowaniu 
wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz zmianie niektórych ustaw 
(Dz.U.Nr 10 poz. 1255 z późn. zm.). A zgodnie z § 3 pkt 3 rozporządzenia Rady 
Ministrów z dnia 26 lipca 2000 r. w sprawie maksymalnej wysokości diet 

 



przysługujących radnemu (Dz.U.Nr 61 poz. 710) w gminach liczących poniżej 
15 tys. mieszkańców radnemu przysługują w ciągu miesiąca diety w wysokości 
do 50% maksymalnej wysokości diety. W § 1 uchwały Nr XXV/190/2005 Rady 
Gminy Górzyca z 30.09.2005 r. przyjęto, że ilekroć w uchwale jest mowa           
o kwocie bazowej rozumie się przez to maksymalna kwotę wynikająca z ww. 
rozporządzenia , która w roku 2006 wynosi 1.295,10 zł. Sekretarz Gminy 
przedstawiła radnym sposób wyliczenia i wysokości diet. Dodała, że na wniosek 
radnego Franciszka Kamińskiego, który został pozytywnie zaopiniowany 
większością głosów przez wszystkie komisje rady gminy w dniu 22.12.2006 r.,  
wysokość diet radnych przedstawiona w projekcie uchwały wzrośnie o ok. 150 
zł. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 22 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  14 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr IV/24/06 w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/190/2005 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 30 września 2005 r. w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu 
kosztów podróży służbowych radnych Rady Gminy Górzyca. /uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu 

 
Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Górzyca na rok 
2007. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Rady Gminy. 
Poinformował radnych, że zgodnie z art. 18 ust. 1 i art. 21 ust. 3 ustawy              
o samorządzie gminnym do właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy 
pozostające w zakresie działania rady o ile ustawy nie stanowią inaczej, które 
realizuje poprzez powołanie ze swojego grona komisji stałych i doraźnych do 
określonych zadań, ustalając przedmiot działania poprzez plany pracy                  
i sprawozdania. Zgodnie z § 27 ust. 1  Statutu Gminy Górzyca rada odbywa 
sesje zwyczajne z częstotliwością potrzebną do wykonywania zadań rady nie 
rzadziej jednak niż raz na kwartał. Roczny plan pracy Rady Gminy Górzyca 
zawiera terminy sesji  oraz podstawowe zadania przewidziane do uwzględnienia 
przez radę . Dodał, że plan pracy Rady został opracowany w oparciu                  
o propozycje zgłaszane przez samodzielne stanowiska Urzędu Gminy oraz 

 



jednostki organizacyjne ponadto uwzględnione zostały tematy wynikające            
z realizowanych bieżących zadań.  

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 22 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  14 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr IV/25/06 w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Górzyca na rok 2007 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 
Ad. 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Górzyca na rok 2007.  
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Rady Gminy. 
Poinformował radnych, że zgodnie z art. 18 ust. 1 i art. 21 ust. 3 ustawy              
o samorządzie gminnym do właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy 
pozostające w zakresie działania rady o ile ustawy nie stanowią inaczej, które 
realizuje poprzez powołanie ze swojego grona komisji stałych i doraźnych do 
określonych zadań, ustalając przedmiot działania poprzez plany pracy                  
i sprawozdania. Zgodnie  z § 102 Statutu Gminy Górzyca Komisja Rewizyjna 
przedkłada Radzie do zatwierdzenia plan pracy w terminie do 31 grudnia 
każdego roku. Projekt rocznego planu pracy Komisji zagadnieniami 
dostosowany jest do projektu planu pracy Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 22 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 14  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  14 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr IV/26/06 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Górzyca na rok 2007 /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 

 



Ad. 15 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej na rok 2007. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Rady Gminy. 
Poinformował radnych, że zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o samorządzie 
gminnym do właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy pozostające w 
zakresie działania rady o ile ustawy nie stanowią inaczej, które realizuje poprzez 
powołanie ze swojego grona komisji stałych i doraźnych do określonych zadań, 
ustalając przedmiot działania poprzez plany pracy i sprawozdania. Zgodnie         
z § 71 Statutu Gminy Górzyca komisje stałe Rady Gminy działają zgodnie         
z rocznym planem pracy  przedłożonym Radzie. Projekt rocznego planu pracy 
Komisji zagadnieniami dostosowany jest do projektu planu pracy Rady Gminy 
Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 22 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  14 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr IV/27/06 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej na rok 2007 /uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 16 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Sfery Socjalnej 
na rok 2007. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Rady Gminy. 
Poinformował radnych, że zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o samorządzie 
gminnym do właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy pozostające w 
zakresie działania rady o ile ustawy nie stanowią inaczej, które realizuje poprzez 
powołanie ze swojego grona komisji stałych i doraźnych do określonych zadań, 
ustalając przedmiot działania poprzez plany pracy i sprawozdania. Zgodnie         
z § 71 Statutu Gminy Górzyca komisje stałe Rady Gminy działają zgodnie         
z rocznym planem pracy  przedłożonym Radzie. Projekt rocznego planu pracy 
Komisji zagadnieniami dostosowany jest do projektu planu pracy Rady Gminy 
Górzyca. 
 

 



Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 22 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  14 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr IV/28/06 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Sfery Socjalnej na 
rok 2007 /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
 
Ad. 16a. 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej z przeznaczeniem na budowę 
kanalizacji w Żabicach. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Górzyca Beata 
Gołębiowska. Poinformowała radnych, że w drodze uchwały Rada Gminy 
wyraża zgodę na przyjęcie dotacji od Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w wysokości 43.172 zł z przeznaczeniem na 
dofinansowanie budowy kanalizacji sanitarnej w Żabicach. 

 
Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  14 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr IV/29/06 w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego  
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej z przeznaczeniem   
na budowę kanalizacji w Żabicach /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad. 17 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie i budżetu Gminy Górzyca na 
2006 r. 

 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Górzyca Beata 
Gołębiowska. Poinformowała radnych, że projekt uchwały zwiększa wydatki      
i dochody budżetu Gminy na 2006 rok o kwotę 395.172 zł. Ponadto                    
w załączniku nr 3 projektu uchwały zmienia się załącznik nr 7 do uchwały 

 



budżetowej z dnia 29 grudnia 2005 r. Nr XXVIII/206/2005 oraz w załączniku    
nr 4 zmienia się Wieloletni Program Inwestycyjny na lata 2006-2008 Nr 
IV/30/06 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 22 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  14 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr IV/30/06 w sprawie zmian w budżecie i budżetu Gminy Górzyca na 2006 r. 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 
Ad. 18 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad  III sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Ad. 19 
Interpelacje  radnych Rady Gminy. 

 
Ad. 20 
Wolne wnioski. 
 
Nauczyciel szkoły podstawowej w Pamięcinie Pan Robert Andonov 
przedstawił radnym wnioski przygotowane przez Radę Pedagogiczną i Radę 
Rodziców Szkoły Podstawowej w Pamięcinie  z wykorzystaniem sprzętu 
multimedialnego. 
1)  Wykonanie chodnika i części boiska z kostki polbrukowej na posesji szkoły 
o łącznej powierzchni 25 m2 – uzasadnienie: obecnie boisko nie posiada 
odpowiedniej nawierzchni, wystające kamienie mogą być przyczyną okaleczeń 
dzieci, a w okresie jesienno-wiosennym po opadach atmosferycznych powstaje 
błoto i kałuże. 
2)  Wykonanie ogrodzenia na długości ok. 70 mb – uzasadnienie: z uwagi na 
brak szczelnego ogrodzenia istnieje niebezpieczeństwo wtargnięcia na teren 
szkoły dzikich – bezpańskich psów. 

 



3)  Wykonanie po przeciwnej stronie szkoły chodnika rozbiórki budynku 
gospodarczego należącego do posesji nr ew. gruntu 37, wykonanie zatoki dla 
„gimbusa” oraz przejścia dla pieszych z sygnalizacją świetlną – uzasadnienie: 
rozbiórka budynku poprawi widoczność i bezpieczeństwo w ruchu drogowym  
na odcinku drogi relacji Kostrzyn – Słubice, ponadto poprawi bezpieczeństwo 
pieszych, a wykonanie zatoki autobusowej i przeniesienie przejścia dla pieszych 
i sygnalizacji świetlnej koło szkoły pozwoliłoby na bezpieczne poruszanie się 
uczniów dojeżdżających do szkoły.   
 
Sekretarz Gminy Maria Palichleb poinformowała, że przedstawiony przez 
Pana Andonova wniosek wpłynął do Wójta i Rady Gminy w miesiącu grudniu 
2006, jednak decyzja w sprawie dot. ruchu drogowego i rozbiórki budynku 
należy do Zarządu Dróg Krajowych. 
Kierownik Zespołu ds. Funduszy UE Robert Stolarski stwierdził, że 
przedstawiona koncepcja nie jest nowym pomysłem, poruszana była wcześniej 
jednak właściciel omawianego budynku nie wyraził zgodę na jego rozbiórkę. 
Dodał, że przedstawiony wniosek jest zasadny. Gmina może partycypować w 
kosztach, jednak decydujący głos w tej sprawie ma Zarząd Dróg Krajowych. 
Przewodniczący Rady poparł wniosek przedstawiony przez Pana Andonova        
i stwierdził, że głównym jego celem jest bezpieczeństwo uczniów jak                     
i mieszkańców Pamięcina. 
 
Sekretarz Gminy Maria Palichleb poinformowała radnych, że zgodnie z 
wnioskiem radnego Ryszarda Dębińskiego radni otrzymają legitymacje radnego 
i w związku z tym prosi się o składanie zdjęć na stanowisku ds. 
samorządowych. 
 
Radny Ryszard Dębiński stwierdził, że jako radni jesteśmy reprezentantami 
mieszkańców Gminy Górzyca, którzy nam zawierzyli, działamy w ich imieniu. 
Złożyliśmy im pewne obietnice i nie możemy zawieść ich zaufania, dlatego 
musimy rozważnie podejmować decyzje kierując się przede wszystkim dobrem 
gminy.  
 
Ad. 21 
Zakończenie obrad IV sesji Rady Gminy.  
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad sesji oraz brak dalszej dyskusji 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął IV sesję o godz. 1435. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Górzyca 
(-) Bogdan Nerko 

Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska.  

 


